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Inger Stenelo   Britt Petersson  

Ordförande                                         Ledamot 

 

………………………………. 
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§ 1 

Val av justerare och tid för justering 

 

Ordföranden Inger Stenelo utsågs att tillsammans med 

ledamoten Britt Petersson justera dagens protokoll vilket ska 

ske måndagen den 24 augusti. 

 

Ann-Christine Lindgren har meddelat att hon avsäger sig 

uppdraget i pensionärsrådet. PRO kommer att nominera en ny 

ersättare och ärendet planeras tas upp i stadsdelsnämnden i 

september.  

 

§ 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2015-06-11 justerats den 15 juni. 

 

§ 3  

Anmälan av inkomna handlingar 

 

1. Kommunstyrelsens pensionärsråd, protokoll 2016-06-09 

2. Tellus och Tantos höstprogram 

3. Älvsjö servicehus, minnesanteckningar från förtroenderådsmöte 

2015-06-02 

 

 

Genomgång av ärenden till stadsdelsnämnden 2015-08-27 

 

§ 4 

Anmälan av medborgarförslag 

 

Till stadsdelsnämndens sammanträde den 27 augusti har 

inlämnats 2 medborgarförslag: 

 

a/ Hundrastgård vid Sjöängen 

b/ Ramp för extremsporter 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-08-04. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
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§ 5 

Svar på två medborgarförslag om lekplats och utegym 

samt framkomlighet på skogsstig vid Långbro park 

 

Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att genomföra 

förslaget om ytterligare ett utegym i Älvsjö om utrymme 

finns i investeringsbudgeten. Beräknad kostnad är ca 180 000 

kronor. Förvaltningen kommer att se över lämpliga 

placeringar i samband med att Älvsjös parkplan uppdateras 

under 2015. 

 

Stadsdelsförvaltningen anser inte att ytterligare en lekplats 

ska anläggas i Långbro park, där det redan finns en. Denna 

kommer inom några år att upprustas. Förvaltningen anser inte 

heller att det är motiverat att belysa en skogsstig, och har idag 

inte resurser för att prioritera andra åtgärder på stigar som 

inte är anlagda parkvägar. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-07-09. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 
 
§ 6 

Svar på medborgarförslag om fler fantasifulla lekplatser 

 

Medborgarförslaget innehåller ett önskemål om fler kreativa 

och fantasifulla lekplatser i Älvsjö. Förslagsställaren hänvisar 

bland annat till lekplatserna Anders Franzéns park i 

Hammarby Sjöstad, som invigdes förra året, och 

Bryggartäppan vid Gotlandsgatan. 

 

Stadsdelsförvaltningen håller med om att de lekplatser som 

förslagsställaren hänvisar till är mycket inspirerande. Vid 

kommande upprustningar av Älvsjös lekplatser kommer 

stadsdelsförvaltningen att sträva efter att kombinera 

önskemålet om mer spännande och unika anläggningar, med 

kraven på säkerhet, tillgänglighet och låga 

underhållskostnader. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-07-09. 
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Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 7 

Motion (SD) om tiggeriförbud, ändring av stadens 

allmänna ordningsföreskrifter 

 

Remissen består av en motion från Maria Danielsson m.fl. (SD) som 

föreslår att det i Stockholms stads allmänna lokala ordningsföreskrifter 

införs ett förbud mot tiggeri. Vidare anser de att Stockholms stad inte 

ska bevilja stöd för hitresta EU-medborgare. 

 

Förvaltningen har inte tagit emot några klagomål om att tiggeri i 

Älvsjö upplevs som en ordningsstörning och anser därför inte att det är 

motiverat med ett tiggeriförbud i de allmänna lokala 

ordningsföreskrifterna. Förvaltningen har däremot tagit emot flera 

klagomål på tillfälliga boplatser. Under sommaren har förvaltningen 

genomfört tre avhysningar enligt stadens nya rutiner och det har 

fungerat bra. För övrigt arbetar socialtjänsten utifrån gällande 

lagstiftning och grundprinciperna i det EU rättsliga regelverket.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-08-06. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig bakom förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

§ 8 

Motion (FP) om att ta fram en strategi för hur 

förvaltningar och bolag kan flytta till ytterstaden 

 

Remissen består av en motion från Lotta Edholm (FP) som 

föreslår att kommunstyrelsen tillsammans med Stockholms 

stadshus AB tar fram en strategi och en konkret tidplan för 

hur stadens förvaltningar och bolag kan genomföra flyttar 

från innerstad till ytterstad. 

 

Stadsdelsförvaltningen är positiv till att fackförvaltningar och 

bolag flyttar ut från innerstaden, men de bör i första hand 

lokaliseras i lägen med goda kommunikationer, företrädesvis 

i ytterstadens utpekade tyngdpunkter. 
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Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-08-07. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 9 

Motion (M) om upprätthållande av ordning och trygghet i 

stadens offentliga rum 

 

Remissen består av en motion från Anna König Jerlmyr och 

Andrea Ström (M) som beskriver de problem som de anser 

uppstår då många fattiga personer kommer till Stockholm 

från andra EU-länder och bosätter sig på offentliga platser. 

Motionärerna vill att staden verkar för en lagändring som gör 

det möjligt för kommunen att anställa ordningsvakter för att 

verkställa avhysningar.  

 

I slutet av juni 2015 meddelade justitiedepartementet att man 

tillsatt en utredning som ska analysera hur markägares 

möjligheter att få hjälp med åtgärder vid otillåtna 

bosättningar kan förbättras. Förvaltningen anser att det är 

rimligt att invänta utredningens slutsatser och förslag. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-08-06. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 10 

Remiss av översyn av lagen om bostadsanpassningsbidrag 

mm. 

 

Kommunstyrelsen har remitterat remissen, Översyn av lagen 

om bostadsanpassningsbidrag m.m. (Rapport 2014:38), till 

Älvsjö stadsdelsnämnd för yttrande.  

 

De förändringar som föreslås är förtydligande och 

modernisering av lagtext samt förslag på nya bestämmelser. 

Syftet med lagen är att genom bidrag till anpassning av 

bostäder kunna ge personer med funktionsnedsättning en 

möjlighet till ett självständigt liv i eget boende.  

 

Förvaltningen är som helhet positiv till förslaget om 

förändrad lagstiftning. Ett tydligare regelverk har 



ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND  
PENSIONÄRSRÅDET                                         SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

                                                                                                        2015-08-20                                            

 

 

 

 

 

förutsättningar att ge den enskilde en större förutsägbarhet 

och en ökad rättssäkerhet i handläggningen.  

 

Frågeställningar om ökade kostnader med anledning av 

förslaget samt om brandskyddsåtgärder ska ingå i 

bidragssystemet bör dock utredas vidare. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-07-22. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet. 

 
§ 11 

Hemtjänst i egen regi inom Älvsjö stadsdelsförvaltning 

 

Stadsdelsförvaltningen har utifrån stadsdelsnämndens 

uppdrag utarbetat en verksamhetsbeskrivning för att bedriva 

hemtjänst i stadsdelsnämndens egen regi. Den kommunala 

hemtjänsten ska utföra service- och omvårdnadsinsatser med 

hög kvalitet och kännetecknas av att brukarna upplever 

trygghet, kontinuitet och delaktighet. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett 

tjänsteutlåtande daterat 2015-07-21. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av ärendet och ställer sig positiv till att 

förvaltningen startar upp hemtjänst i egen regi. Eva Frykler 

informerade närmare om de planer som finns för 

verksamheten. Det blir invigning och öppet hus tisdag 29 

september, kl. 14-16, då rådet är välkommet att vara med.  

 

§ 12 

Övriga frågor 

 

Besök på Blomsterfonden 

Rådet besöker Blomsterfondens boende på Annebergavägen 

den 11 september. Anders Friis meddelar dem att vi blir 10-

12 personer som kommer. 

 

Boende för ensamkommande flyktingungdomar 

Eva Frykler berättade om stadens planer att från den 1 

september upplåta de tomma lägenheterna i servicehuset till 

ensamkommande flyktingungdomar med uppehållstillstånd. 
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Det blir 40 platser och kommer att finnas personal dygnet 

runt. 

 

Demokratiutveckling 

Den 1 september börjar Linda Nordberg sin tjänst som 

demokratiutvecklare. Rådet ser fram emot att få träffa henne 

så snart hon har möjlighet. 

 

__________________________ 


